
Assemblea de barri Barri Vell – 17/04/2024 

Actuacions i informacions de l’ajuntament 

El regidor Aleix Serra repassa quines actuacions s’han pogut fer des de la darrera assemblea:  

-pel què fa a les obres al C/Harmonia es va poder complir amb el calendari i el resultat ha estat 
molt satisfactori. 

-s’ha pogut resoldre l’enderroc previst al C/Verdaguer. Explica que és un dels edificis que ha 
portat més problemes a nivell de seguretat. Recorda que és responsabilitat de la propietat 
actuar en els casos en què hi ha riscos per a la ciutadania i que és obligatori que els propietaris 
tinguin els seus immobles en condicions. Haver de resoldre el problema d’aquest edifici ha costat 
a l’ajuntament uns 60.000€ públics. 

-en relació a l’enderroc previst al C/Major, 28, (Finques Ciutat), explica que es va fer la licitació 
però cap empresa va complir les condicions. Es tornarà a licitar per tal que es pugui portar a 
terme després de Patum. 

-les obres de sectorització del Teatre Municipal estan adjudicades i els treballs s’iniciaran a 
principis de maig. 

-es va fer una actuació de davant del Casino per tal de millorar l’accessibilitat i per pacificar el 
trànsit. 

-es va atendre la petició de falta de llum al C/Major amb la instal·lació de dos fanals nous. 

El regidor Guillem Canal recorda el procés participatiu del Pla de Mobilitat Urbana Sostenible 
que es va fer l’any passat, amb itineraris a peu per diferents zones a Berga i un itinerari amb 
bicicleta. Després de totes les propostes i d’un període de treball, es farà un segon procés 
participatiu, que s’exposarà durant la fira de maig i que serà el 16 de maig a l’Hotel d’Entitats, 
on s’explicaran les propostes que hi ha i en funció de les aportacions de la ciutadania s’acabarà 
de redactar el pla i prioritzar les inversions que es puguin fer a la ciutat a nivell de mobilitat.  

A nivell de neteja s’està avançant en el nou contracte de neteja viària i treballem de la mà del 
Consell Comarcal pel què fa a la recollida de residus. 

La regidora Andrea Corominas explica que a Serveis Socials hi ha hagut una manca de personal 
sobrevinguda, degut a algunes baixes i canvis de lloc de treball, però ja s’ha solucionat i s’han 
anat agilitzant els temes de falta d’habitatge.  

L’Aleix explica que va sortir una notícia sobre un projecte de la generalitat que es diu “Barris 
amb futur”. És un projecte pilot que es desenvoluparà en alguns barris de diferents ciutats i en 
el qual hem treballat molt per tal que el Barri Vell de Berga en pogués formar part. És una 
iniciativa que sorgeix del Departament de Drets Socials i que, per tant, va en la línia de fer 
actuacions en relació a aspectes socials i comunitaris, i no en relació a diners per fer inversions. 
Tindrem un equip de la generalitat treballant a Berga per millorar alguna de les problemàtiques 
que té el barri vell. 

Hi va haver el Pla de Barris fa uns anys, que no va portar al resultat esperat, i tot i que s’ha anat 
parlat de que potser hi hauria un nou pla de barris amb finançament per fer inversions, el pla de 
barris tal com l’entenem, de posar diners per fer obres, encara no està sobre la taula. 

 



Comerços i locals 

Una veïna té una petició en nom dels veïns del C/Mossèn Comellas en relació al bar que hi ha i 
que es va tancar ja fa uns mesos. Pregunten que en el cas que dimecres de Patum obrin, què hi 
poden fer? Ja que quan va estar obert va ser un niu de problemes i de trucades a la policia. 

L’Aleix explica que és una dinàmica de cada any quan arriba Patum el fet de controlar els negocis 
que s’obren sense llicència, i la policia fa actuacions de control quan s’han obert locals que 
normalment no estan oberts. L’alcalde, Ivan Sànchez, confirma que l’any passat es van tancar 3 
establiments dimecres de Patum, després que la policia local comprovés que no complien amb 
la normativa per poder obrir. 

Un veí exposa la preocupació per l’obertura d’alguns establiments en determinats horaris i es 
demana a l’ajuntament que limiti aquests horaris per qüestions de convivència. Es demana 
també que es constitueixi una comissió d’estudi. L’Ivan respon que si que és possible la comissió 
d’estudi tot i que encara no està clara quina composició ha de tenir. Tot i així, puntualitza que 
evidentment també n’hauran de formar part els comerços que es puguin veure afectats. 

Un veí planteja que si torna a sortir el Pla de Barris es pugui tenir en compte que també pugui 
revertir en espais comercials. 

L’Ivan explica que la modificació parcial del POUM s’ha començat a treballar perquè no sigui tan 
restrictiu. Hi ha una part de comerciants que estan apostant per l’APEU que va en la línia de 
dinamitzar el comerç. 

 

Hospital 

Una veïna planteja que totes les persones que han d’anar a urgències a peu, tard a la nit, han de 
fer molta volta i és fosc.  

L’Andrea comenta que es demanarà que s’il·lumini millor i s’intentarà que hi hagi un altre accés 
obert. Es pot mirar quina porta d’accés queda més a prop d’un ascensor per deixar-la oberta. 

L’Aleix explica que des de l’ajuntament hem col·laborat amb les obres de les urgències per 
l’accés amb cotxe però està clar que s’ha de vetllar per un accés fàcil també a peu. 

 

Deixalles 

En relació a les deixalles alguns veïns es queixen que no es resol el tema del abandonaments. El 
Guillem explica que avui s’ha tirat endavant el nou contracte de recollida i que hi haurà més 
informadors i més control policial per identificar les persones que deixen les bosses. Les 
intensitats de recollida són força altes, es passa cada dia, però al cap de poca estona es torna a 
embrutar. 

Un veí planteja si es podrien tornar a posar contenidors i el Guillem explica que les xifres de la 
recollida selectiva són més bons però hi ha aquest problema dels abandonaments. 

El  regidor Moisès Masanas explica que avui al cc s’ha aprovat un nou contracte de recollida, i el 
punt més crític de tota la comarca és justament al barri vell. Exposa que la solució és 
multifactorial, s’han de posar més càmeres, més sancions, informadors (agents cívics i 



ambientals), però hem de complir amb les taxes de reciclatge que demana la unió europea. Hi 
ha moltes estudis que demostren que sense la implicació del veïnat no ha funcionat.  

Després de repartir els bujols multifracció es va intentar fer una reunió per valorar el 
funcionament però va semblar que feia massa poc temps que estava en funcionament per poder 
tenir una idea de com anava. El Guillem planteja de poder fer aquesta reunió amb el Consell 
Comarcal per valorar-ho i pel tema dels abandonaments planteja poder posar més gent al carrer, 
informadors, per controlar-ho. 

Una veïna planteja si aquest tema d’abandonaments pot anar relacionat amb les persones que 
no estan empadronades o que ocupen cases. El Guillem respon que s’ha entregat un bujol a 
tothom independentment de la condició legal. 

Relacionat amb l’abandonament de residus de matèria orgànica, alguns veïns expliquen que hi 
ha problemes de rates al C/ del Balç. El Guillem explica que periòdicament s’ha anat actuant fent 
desinfeccions, tot i que s’ha d’anar amb compte que no hi puguin accedir gats o gossos. Es 
demana que es facin arribar les demandes per poder actuar.  

En relació a les escombraries una veïna planteja que és un tema de model perquè apareixen 
escombraries a molts punts, al costat de la carretera... no és un tema d’ocupacions. 

El Moisès explica que les bosses negres que poden aparèixer als costats de les carreteres són 
bosses que deixen les persones que netegen, que les van omplint i les deixen perquè després 
les recullin. Podria ser que en algun cas se n’haguessin deixat alguna, però explica que no creu 
que sigui un abandonament d’algun ciutadà. 

 

Inseguretat 

Una veïna es queixa de la inseguretat i que li fa por sortir de nit, la policia no respon quan se la 
truca per manca d’efectius. Hi ha molt moviment de gent, bevent al carrer i amb gossos 
deslligats.  

L’Ivan explica que la plantilla de la policia local és prou extensa però hi ha un problema de baixes. 
Amb això no s’hi pot fer gaire res però s’ha contractat una mútua per agilitzar les altes. 
Darrerament s’ha convocat una plaça d’agent i s’ha creat borsa. Properament s’incorporaran 
dos caporals. Abans de finals d’any hi haurà com a mínim una nova plaça d’agent. 

A nivell d’inseguretat l’Ivan exposa que una de les coses que genera més inseguretat és el tema 
de la justícia. La policia normalment fa la feina, però quan arriba a disposició judicial no resol. 

Una veïna explica que va posar una denúncia per robatori i que no ha obtingut resposta. L’Ivan 
explica que sempre que es fan demandes des de mossos d’esquadra la policia local envia les 
imatges de seguida. 

S’exposa que en alguns carrers hi ha poca llum, especialment llocs que generen inseguretat. El 
Guillem explica que el fet que actualment hi hagi menys llum que uns anys enrere és per un 
tema de contaminació lumínica, però si es detecten llocs insegurs es pot fer un reforç lumínic. 

Una veïna explica que al C/ Pinsania hi ha llums espatllats, al costat de la porta del número 11. 

 



Aparcament 

Una veïna demana sobre l’aparcament que hi ha a Santa Magdalena, ja que comenta que sempre 
hi ha molta brutícia. L’Ivan explica que és un solar privat i que no s’hi pot actuar. Un veí diu que 
la policia hi posa sancions. 

L’Aleix explica que l’ajuntament vol poder pagar un solar per fer-hi aparcament però va sortir 
una licitació i no s’hi va presentar ningú. 

Un veí planteja que degut a que no es pot resoldre el tema d’aparcament es pugui limitar l’accés 
a qui no sigui veí. 

L’Ivan explica que les càmeres lectores de matrícula ja estan instal·lades i esperem que al llarg 
de l’any pugui sortir la licitació per l’empresa que ho gestionarà. 

 

Patum 

Una veïna demana si aquest any per Patum hi haurà concerts a darrere de la Plaça de Sant Pere, 
ja que exposa que sempre acabaven molt més tard que la resta. L’Ivan explica que encara no hi 
ha cap petició per fer aquest concert però que si arriba  es faran  complir els mateixos horaris 
que els altres concerts. 

Una veïna demana que per Patum es puguin posar lavabos portàtils al C/Cardona ja que és una 
zona en què la gent hi fa les seves necessitats igualment i fa molta pudor. L’Ivan exposa que es 
tindrà en compte. 

 


